
Technische vragen   Rekenkamer Zeeland 

Vragen Commissie Bestuur 26 januari 2024 

Vragen C.A.H.M. Govaert (BBB), over Brief Rekenkamer Zeeland van 22 december 2023 met onderzoek 
doeltreffendheid subsidies – 391581, agendapunt 5 
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1.  Er wordt bij de output van een subsidie gekeken of de cijfers kloppen. Maar 

hoe wordt nu precies bekeken hoe het proces is gelopen? Zowel proces richting 
aanvraag als het proces richting output; Geven we nu de juiste bedrijven en 
organisaties subsidie? Weten we zeker dat deze subsidienemers het beste 
zullen bijdragen aan de beleidsdoelstellingen? 

We hebben vooral de doeltreffendheid beoordeeld. In de 
presentatie gaan we nader in op hoe we het onderzoek hebben 
verricht. In veruit de meeste gevallen hebben we vastgesteld dat de 
verleende subsidie heeft bijgedragen aan het bereiken van de 
beleidsdoelstellingen. Of subsidieontvangers de beste partij waren 
en of er eventueel betere partijen waren geweest die goedkoper 
en/of beter hadden bijgedragen aan het realiseren, de 
doelmatigheidsvraag, daar kunnen wij op basis van dit onderzoek 
geen uitspraak over doen. 

2. Wordt er niet veelal uit gewoonte gesubsidieerd? Moet subsidie verstrekking 
niet vanuit beleidsmatige doelen worden benaderd en niet vanuit gewoonte? 
Met andere woorden, is het niet beter dat er proactief vanuit de Provincie wordt 
gekeken welke organisaties en bedrijven het beste kunnen bijdragen? Worden 
er geen kansen gemist omdat er vaak sprake is van langjarige subsidierelaties? 

Ook deze vraag betreft de doelmatigheid. In principe staan de 
subsidieregelingen open voor iedere geïnteresseerde partij. 

3. Wordt er ook gemeten wat het resultaat (output) zou zijn als er niet 
gesubsidieerd wordt? Maakt subsidie lui? “Het geldt komt toch wel binnen” 

Hierover kunnen wij geen uitspraak doen. We hebben enkel 
geconstateerd dat de gesubsidieerde activiteiten bijdroegen aan 
het realiseren van provinciale beleidsdoelstellingen. 

4. Hoe kunnen organisaties en ondernemers Impuls kennen? Hoe wordt dat 
gecommuniceerd? 

Dit viel buiten de scope van ons onderzoek. Wel hebben diverse 
respondenten (subsidieaanvragers) aangegeven de weg goed te 
kunnen vinden. 

5. Hebben we onderzoek gedaan naar organisaties en bedrijven die geen subsidie 
hebben ontvangen? Hoe weten we zeker dat we aan de juiste organisaties en 
bedrijven subsidie hebben verstrekt om de Provinciale doelstellingen te halen? 

Zie eerder vragen/antwoorden. 
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6. Wat is specifiek de reden dat er een externe accountant wordt aanbevolen en 

niet de eigen accountant? 
Met de externe accountant bedoelen we expliciet de ‘eigen’ door 
PS aangestelde controlerend accountant. 

7. Conclusie 3 pag. 26; wanneer denkt GS het subsidie overzicht compleet te 
hebben?  

Ter beantwoording aan de Gedeputeerde 

8. Idem voor conclusie 4; kan dit uitgevoerd worden bij het eerstvolgende 
jaarverslag. M.a.w. rapportage over financiële omvang en doelbereik van elk 
subsidie instrument? Subsidieregister is niet volledig. Het overall inzicht voor 
PS ontbreek. PS is niet in staat om trends en ontwikkelingen te kunnen zien. 
Verantwoording richting PS is vooral op programma niveau. Hoe kan dit 
verbeterd worden? 

Een volledig register spreekt voor zich. En voorts denken wij aan 
een logisch gesorteerd (Excel)overzicht met daarin de mogelijkheid 
om op relevante argumenten als ontvanger, arrangement, 
subsidieregeling, beleidsprogramma en beleidsdoelstellingen en op 
bedragen te kunnen filteren. 

9. In hoeverre hebben subsidienemers de mogelijkheid af te wijken van de 
vastgestelde activiteiten als het het doelbereik beter kan halen? 

Zonder expliciet te kunnen worden hebben we in ons 
dossieronderzoek regelmatig gezien dat subsidiebeschikkingen 
gewijzigd worden. 

10. Zijn er voorbeelden waarin een langjarige subsidie relatie niet gecontinueerd is? 
En wat was de reden?  

Ter beantwoording aan de Gedeputeerde. 

11. De doeltreffendheid van subsidiering blijft moeilijk meetbaar. Het proces van 
subsidiering is niet eenduidig, het proceseigenaarschap is niet duidelijk en zou 
verbeterd kunnen worden. Hoe dit te doen? 

Tijdens het onderzoek is ons niet gebleken dat het proces niet 
eenduidig is en het eigenaarschap niet duidelijk. Wel zien we dat er 
verschillende wettelijke kaders zijn en inhoudelijke argumenten om 
subsidieregelingen (m.n. de POP subsidies) anders te behandelen. 

12. Subsidies worden opengesteld n.a.v. beleidskaders. Maar hoe wordt er tot 
aanvragen gekomen. Is dat wie roept wordt die krijgt subsidie of is de Provincie 
zelf pro-actief op zoek naar passende projecten? 

Het antwoord op deze vraag is weliswaar geen onderdeel van het 
onderzoek geweest, maar wel zijn er verschillende waarnemingen: 
langjarige relaties weten de weg te vinden en voor wie dat niet 
geldt, is in een aantal interviews aangegeven dat zij er bijvoorbeeld 
op geattendeerd zijn door andere aanvragers, partners of de 
provincie zelf. Een wisselend beeld dus. 
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